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                    Abstract
Social policy is today receiving greater attention in the field of development studies. Much emphasis is placed on the important issues of reproduction, redistribution and social protection. However, in the context of development, one must add to these concerns the vital issue of production. This article argues that social policy can be innovation-enhancing, through its effects on
human capital and skill formation; its capacity to alleviate risk and uncertainty by underpinning the social pacts necessary for managing the contractual nature of labour markets; its incorporation of labour into the saving-investment regime and inducement of long-term perspectives in the financial sector; and its contribution to political stability. These roles underscore the transformative role of social policy that is often overlooked. The recognition of these roles is quite recent in the case of developed countries
and muchmore research is required, with special attention to the problems of catching up.
Les politiques sociales sont l'objet d'une attention renouvelée dans le domaine du développement.On y donne une importance grandissante aux questions de reproduction, de redistribution et de protection sociale. Cependant on doit y ajouter les questions de production. L'article part de l'hypothèse que les politiques sociales peuvent être source d'innovation, grâce à leurs effets sur le capital humain et la formation; leurs capacités à réduire le risque et l'incertitude en mettant l'accent sur les accords sociaux qui doivent réguler
lesmarchés du travail; les liens entre travail et épargne et leurs conséquences sur le secteur financier et leur contribution à la stabilité politique. La
reconnaissance de ces effets des politiques sociales est très récent dans le cas des pays développés et nous avons besoin de plus de recherche sur ces questions.
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